
 Pagina 1 van 10 

73e jaargang no. 252                                                                                          oktober 2009 
 

PERIODIEK 
 

 

 een uitgave van het “College van Keurmeesters”   
Lid van  EWFC                                                                                                                      Lid van  IFEH 
 
 
Beste collega’s, 
 
Het is Wenen wat de klok slaat in deze aflevering 
van het Periodiek. 
Beschouwingen van collega’s die mee waren naar 
de stad van Johan Strauss en Sissy, en die het 
congres aangrepen om hun kennis te verrijken, en 
eens over de grens van ons werk te kijken. 
Verder het afscheid, als actief controleur, van Ger 
van Vliet, een icoon in onze VWA en het College. 
Velen hebben van hem, op soms hilarische wijze, 
het vak geleerd, zowel vakkennis als de soms 
broodnodige  mensenkennis. Met een kwinkslag 
en grap of grol, maar ook serieus, werden 
bedrijven en personen op hun tekortkomingen 
gewezen. 
Gedegen vakkennis, bijgehouden tot de laatste 
werkdag, en de kwaliteit en integriteit in het werk 
waren zijn stokpaardjes. 
Inmiddels staat de reorganisatietrein van de 
nVWA niet stil, en zijn er wat nieuwe directeuren 
benoemd, waarbij enkele opvallende namen, en 
nieuw bloed. Deze mannen en vrouwen zullen de 
roestige rails waarop we nu rijden moeten 
oppoetsen en de VWA trein van boemeltje naar 
hispeed moeten ombouwen. 
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  van de voorzitter........... 
 
Beste Collega’s, 
 
De zomer is voorbij, de bladeren kleuren bruin en rood, en de dagen worden korter.  
Ik hoop dat jullie allemaal een fijne zomer en vakantie hebben gehad. Aan het weer zal het 
niet gelegen hebben. Zelfs in Nederland hadden we volop zon. 
 
Even wat er de afgelopen maanden is gepasseerd. 
Op 8 en 9 oktober werd in Wenen het door EWFC georganiseerde congres over 
“globalisering en de uitdagingen voor voedselveiligheid” georganiseerd. (zie verslag 
elders in het Periodiek) 
Als lid van het EWFC had het Collegebestuur het druk met het regelen van een reis naar 
Wenen. We hadden van de AD een behoorlijke som geld gekregen om de reis en het verblijf 
mede te financieren, en zo een groep collega’s, lid van ons College, naar Wenen te kunnen 
laten gaan om kennis op te doen van de uitdagingen.  
We zijn gaan zoeken naar een maatschappij die ons naar Wenen zou kunnen vliegen. Door 
wat speurwerk op internet was dat SkyEurope geworden. Mooie vliegtijden en van 
Amsterdam en rechtstreeks naar Wenen.  
Zoals jullie wellicht al gehoord zullen hebben ging SkyEurope echter failliet.  
Wij hadden geen tickets en dus geen vlucht, en het reeds betaalde geld was weg.  
Nieuw speurwerk bracht ons bij Ryanair, de Ierse prijsvechter, die vanaf vliegveld Weeze 
(nabij Venray) naar Bratislava vliegt, en vandaar is dan de mogelijkheid om met de bus in 
ruim een uurtje naar Wenen te rijden. Een probleem daarbij was echter, dat men weer niet 
op woensdag vliegt. Donderdag aankomen zou te laat zijn, dus werd voor de dinsdag 
gekozen. 
 
Vanwege deze extra dag hadden we dan mooi de tijd om de stad Wenen te bezichtigen. Echt 
een aanrader! en met Ryanair kun je, als je alles netjes via internet boekt en regelt, 
goedkoop vliegen. Sommigen van ons vlogen voor € 30 all in. 
 
Ik heb geprobeerd om deze dag in Wenen enkele van de controleurs inspecties te laten doen 
tezamen met de Weense collega’s. Dat is me helaas niet gelukt omdat dat in Oostenrijk via 
de leiding aangevraagd moest worden, en daar was de tijd tekort voor.  
Het hoofd van de buitendienst vond het wel een goed idee. We komen er zeker op terug. 
 
Volgend voorjaar staat de uitwisseling met de Keulse collega’s weer op stapel. De 
voorbereidingen daarvoor zijn reeds in volle gang. Voor zover ik het nu kan zien wordt het 
een interessant programma. Het zal plaatsvinden in week 15, van 12 tot 14 april 2010 in de 
omgeving van Maastricht. 
 
Pierre Bressers 
voorzitter
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Dinsdagmorgen 6 oktober vroeg was het een drukte van belang op het vliegveld Weeze nabij 
Düsseldorf. Het College van Keurmeesters was met 20 leden op weg naar Bratislava. Handen 
schudden, met soms nog niet geheel uitgeslapen collega’s.  

Na veel nawegen van de handbagage, er 
mag maar 10 kg mee, en het soms 
overhevelen van bagage bij een collega in 
de koffer, was het inchecken geblazen. 
Strenge controle, er werd douchegel en 
scheerschuim met meer dan 100 ml. uit de 
koffer gehaald, was het zover.  
Een ieder was door de check gekomen. Na 
koffie was het richting van het vliegtuig 
van RyanAir. Was een comfortabele zetels 
en wat een beenruimte. Om 7.10 uur 
gingen we de lucht in om ca. 1,5 uur later 
veilig aan te komen in Bratislava. 
Vervolgens zouden we per bus naar 

Wenen, alleen dat was een tijdje wachten voor vertrek. Uiteindelijk kwamen Wenen. 
Weekkaarten aanschaffen voor het openbaar vervoer en vervolgens met twee U-bahnlijnen 
naar het hotel. Een goed hotel met goede kamers. 
In de middag werd, in groepjes, de eerste verkenning gedaan van Wenen en ’s avonds het 
eerste diner. Op aanraden van het hotel kwamen we in een restaurant terecht waar goed 
werd gegeten. Toen was het afrekenen, dat gaf wat problemen voordat de ober eruit was en 
hij is er nog niet uit, vandaar dat Pierre diep in de buidel moest tasten. 
 
Na het ontbijt op woensdag gingen de mee reizenden in groepjes Wenen bezoeken. Het 
groepje waar ik bij was hebben, op zijn Japans, de highlights bezocht. Eerst naar de 
Karlskiche, de Muzikverein (van waaruit de Nieuwjaarsconcerten worden uitgezonden), de 
Belvedère, de Prater en Schönnbrun. Aan het eind van de middag waren we redelijk 
gesloopt. Want met een temperatuur van ca 26 graden een hele dag door de stad sjokken is 
geen sinecure. Dus op een terras, waar er velen van zijn, een glaasje spa gedronken.  Na 
wat onderlinge telefoontjes zijn wij terechtgekomen op de Nassmarkt, een Oosterse markt 
midden in Wenen.  Er was, op die markt, een gedeelte waar, ik denk, wel 100 restaurantjes 
gevestigd waren met eten uit vele werelddelen. Die avond, het was nog erg warm, zaten al 
die terrassen vol, ongelooflijk veel sfeer. Uiteindelijk vonden we de tent waar afgesproken 
was en er werd kostelijk voor een redelijk prijs gegeten. 
Donderdag was de dag waarvoor we de reis gemaakt 
hadden, het congres van het EWFC in het gebouw van 
het Bundesministerium für Gesundheit. Nadat we waren 
ingeschreven, voorzien waren van een badge en de 
congresstukken, was het handjes schudden van 
bekenden uit eerdere meetings en kennismaken met 
collega’s uit andere lidstaten. Er waren er 260 man en 
vrouw. De voertaal was Duits en Engels.  
Na de  inspirerende openingswoorden door de General 
secretary of the EWFC, mr. Jan van de Loo werd het 
congres geopend door de Minister van Gezondheid van 
Oostenrijk, dr. Alois Stöger. 
 

Wenen 2009 
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Over de sprekers en de onderwerpen zal ik het niet hebben, daar zijn anderen voor. Niet dat 
het mij boven de pet ging, maar…………. 
Wel moet mij van het hart dat, in de middag, dr. Henk de Groot, Head of Policy and 
Development Dutch Food Agency, (onze eigen VWA dus) een goed verhaal hield over fraude 
met voeding en voedingsmiddelen. (zo die is eruit). 
Aan het eind van de dag, na zeven sprekers, hadden de meeste deelnemers het wel even 
gehad. Dus naar het hotel, even verfrissen, en om 18.15 uur weer verzamelen en met 
bussen op weg naar een gelegenheid voor een gemüdliche abend. Eerst werden vervoerd 
naar een berg in de buurt van Grinzing (het wijndorp van Wenen) waar er prachtig uitzicht 
was over de stad Wenen en waar we getrakteerd werden op een glas wijn. 
Vandaar werden we gebracht naar een gelegenheid waar zo’n 180 congresgangers aanwezig 
waren voor, naar wij dachten voor een hapje en een drankje. Dat pakte even anders uit. Er 
werden een aantal warme buffetten neergezet die klonken als een klok.  
Later op de avond verplaatsten velen zich naar de binnenplaats waar, in verschillende talen, 
gemütlich met elkaar gekeuveld werd. Wat een geweldige sfeer! 
 
Vrijdagmorgen weer naar het congres voor de laatste etappe. Rond twaalf uur kon het 
bestuur van het EWFC terug kijken op een zeer geslaagd congres met veel goede inleiders 
en, op vrijdagmorgen, een zeer zinvolle discussie. 
Die middag ben ik, met een aantal collega’s, weer teruggegaan naar de Nassmarkt. Wat een 
verscheidenheid van eetwaren hebben we daar mogen zien. Aan het eind van de middag 
troffen we veel congresgangers bij een kroeg waar happy-hour werd gehouden.  
Als het maar weinig kost kom je ze tegen. 
 
 
Zaterdagmorgen om 6 uur in de 
metro naar het busstation voor de 
terugreis naar Bratislava. Daar weer 
in het toestel gepropt en rond 11.00 
uur terug in Weeze. 
Moe maar zeer voldaan werd er 
afscheid genomen. Ik bedank het 
bestuur van ons College voor het 
vele werk dat is verzet om de reis 
te organiseren.  
Weinigen weten welke arbeid er is 
verzet toen, enkele weken voor 
vertrek, de vliegmaatschappij (die 
ons zou vervoeren) over de kop 
ging.  
Jongens hartelijk bedankt voor de 
gedane arbeid en we kunnen terug 
kijken op een geslaagd evenement. 
 
Ger van Vliet 
pensionado 
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BESTE SENIOREN EN PARTNERS, 
 
Opnieuw is een prominent lid onze gelederen komen versterken. U herkent hem vast wel van 
de afgedrukte foto. Een man uit één stuk, een man met pretenties, een man die een 
geweldige bijdrage heeft geleverd aan de werkzaamheden van de Keuringsdienst van Waren 
en het V.W.A. en een man die alom geliefd was onder de werkende collega’s. 
Ter zake, hij is ook voorzitter geweest 
van ons aller College, de enigste die 
benoemd is in het buitenland, namelijk 
in België op een PATÉ-dag bij Pluma als 
opvolger van Geert Klein Goldewijk 
namelijk:     
Ger van Vliet 

 
Woensdag, 14 oktober 2009 was ik op 
de afscheidsreceptie in Zwijndrecht en 
zelden heb ik zo veel sprekers zoveel 
mooie dingen over een afscheidnemer 
horen zeggen. Er was zelfs nog een stelletje mannen, de Jeu de Boule club, die twee liederen 
ten beste gaven en dat direct na binnen komst zonder de keel eerst te smeren. Misschien 
waren het heel keurige kerels of misschien droge kerels maar ook een door Ger aangeboden 
versnapering werd geweigerd. 
Ja, dat zijn wij bij ons eigenlijk niet gewend. 
Maar er spreekt wel uit dat Ger niet alleen in ons midden een gewaardeerd lid is. 
 
Persoonlijk heb ik hem uitgenodigd volgend jaar aanwezig te zijn op onze Happening die 
hoogst waarschijnlijk in Barneveld georganiseerd zal worden door de collega’s Wijnbergen en 
Ten Dijke.  En reeds nu denk ik dat velen een woordje met hem zullen wisselen zodat het 
vlinderen hem vanaf het eerste moment wordt geleerd. 
 
Verder zal op de volgende ledenvergadering de nieuwe Statuten en een nieuw Huishoudelijk 
Reglement gepresenteerd worden. De veranderde omstandigheden op velerlei gebied 
maakten dit noodzakelijk. Een verschrikkelijke klus omdat als je eenmaal begint er steeds 
meer aangepast moet worden. Zelfs oud-voorzitter Jan van de Loo is nog ingeschakeld voor 
een algehele controle en ook dat bracht nog onvolledigheden aan het licht. Maar nu is het zo 
ver. 
 
Van het afleggen van een bezoek aan collega’s is nog niets gekomen omdat de thuissituatie 
dat bijna niet toelaat maar wel is er telefonisch contact geweest met Geert en Trees Klein 
Goldewijk om namens ons allen hen een hart onder de riem te steken na alle verschrikkelijke 
ervaringen die op hun pad zijn gekomen. Eerst het verliezen van een zoon en daarna een 
schoondochter waardoor twee kleinkinderen zonder ouders verder zullen moeten leven. 
Reeds in Juni is er nog een brief gezonden naar Mevr. Houkes te Amsterdam waarin zij 
namens ons allen is gecondoleerd met het verlies van haar man en onze oud-college Eelke 
Houkes. Ongetwijfeld had U er over gelezen op onze website. 
 
Herman S. 
Goes 
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Donderdag 8 oktober was het eindelijk zover, en waren we er ook echt. 
 
Na de reis naar Wenen met de nodige problemen in de voorbereiding (zie artikel van Pierre 
Bressers), ging de bel en kon het congres echt beginnen. 
250 controleurs en inspecteurs uit 10 Europese landen samen in de Groβe Festsaal van het 
Ministerium von Gesundheit aan de Radetskystraβe 2. Een unieke situatie die, volgens mij 
voor het eerst op deze schaal in Europa op deze schaal plaatsvond. 
 
Op 1 collega na, waren alle collega’s al op de dinsdag ervoor gearriveerd en hadden 
inmiddels Wenen verkend, de DOM bezocht, zich vergaapt aan de mooie en luxe winkels, of 
waren naar het fraaie Schloss Schönbrunn geweest, en de grandeur van de stad Wenen 
opgesnoven (of was het de geur van de paardenpoep??) en genoten van het uitzonderlijk 
mooie weer wat ons vergezelde. 
Terrassen vol en lekker koffie met (sacher) torte, strudel of kuchen, en een koel biertje toen 
het ’s middags echt warm werd. Velen lieten al blijken binnenkort nog eens met vrouw/man 
terug te gaan om deze mooie stad eens als weekendtrip te bekijken. 
 
Een lijst van onderwerpen en sprekers uit diverse disciplines van ons werkgebied, een 
programma dat klonk als een klok. 
Het programma startte met de opening door onze eigen Jan van de Loo, de secretaris-
generaal van EWFC, die de maanden voor Wenen met zijn EWFC team veel werk heeft verzet 
om dit congres tot een succes te maken. 
Vervolgens werd de officiële opening gedaan door de minister, en namen Dr. Peter Kranner 
en Prof. Dr. Ulrich Nöhle ons mee op hun tocht in de uitdagingen van de globalisering, 
waarmee we inmiddels allemaal in ons vakgebied te maken hebben. 
 
Tijdens de lunch was er volop gelegenheid de kleine tentoonstelling in de hal van het 
gebouw te bezoeken, waar bekende en minder bekende bedrijven hun nieuwste producten 
en diensten aan de aanwezigen toonden. 
Na de verzorgde lunch (catering was verzorgd door een Nederlandse die al 20 jaar in Wenen 
woont en werkt) was het de vertegenwoordigster van DG-SANCO die de middagsessie 
opende, en de Verordening 882/2004 en het belang daarvan voor import uit derde landen, 
waarbij tevens de nieuwe Verordening 669/2009 aan bod kwam, die in Januari 2010 in 
werking treedt, gevolgd door Dr. Ralf Götz, een autoriteit op het gebied van viscontrole in 
Bremerhaven, die de Oostenrijkers voorhield goed op hun vissershavens te passen!!! 
Na een korte theepauze kon dan Dr. Henk de Groot van onze VWA (inmiddels 1 van de 
nieuwe directeuren!!!) zijn presentatie doen over fraude met levensmiddelen, een onderwerp 
wat volgens mij in ons dagelijkse werk mogelijk wat onderbelicht is, maar een serieuze 
aanpak behoeft. 
Na een kort vragenrondje werd de eerste dag afgesloten, en was het tijd om aan de 
intermenselijke contacten te werken en dat werd gedaan op een fraaie locatie aan de rand 
van de stad, waar samen en met elkaar we konden genieten van Oostenrijkse gastvrijheid, 
en een goed glas wijn van de hellingen rondom Wenen. 
 
Na een voor sommige korte nacht, in het uitstekende hotel Deutschmeister waar we 
ondergebracht waren, was het vrijdagochtend tijd om de finale van het congres bij te wonen. 
Twee, door de wol geverfde collega’s, Andreas Müller van Oostenrijk, en Martin Müller uit 
Duitsland (nee, geen familie) schetsten de diverse obstakels die ons werk vaak beïnvloeden, 

Vienna 2009 
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zoals kwaliteitssystemen gebaseerd op mixen van HACCP en ISO en GMP, en de invoering 
van HACCP, en het toepassen daarvan in het midden- en kleinbedrijf dmv hygiënecodes. 
Met een paneldiscussie en een vragen(v)uur werd de zaal betrokken bij de onderwerpen en 
bleek dat onze (VWA) problemen ook bij onze buren bestaan. 
Geruststellend misschien, maar deze problemen vragen wel om een oplossing op Europees 
nivo, omdat anders de situatie kan ontstaan dat iedereen toch weer zijn eigen richting kiest. 
Een onwenselijke situatie in een Europa waar alles tegenwoordig draait om uniformiteit in 
wetgeving en de uitvoering daarvan. 
 
Na de nodige bedankjes aan de diverse sprekers, medewerkers en hulptroepen die het 
mogelijk hadden gemaakt dit congres tot een succes te maken, werd het congres afgesloten, 
en konden de deelnemers nog even genieten van de ambiance van de stad wenen,  en met 
elkaar en bij elkaar zijn. 
 
Conclusie: 

• Een prima congres met interessante sprekers en onderwerpen, georganiseerd door het 
EWFC, dat duidelijk volwassen is geworden 

• Een schat aan gedeelde kennis en contacten voor het “netwerk” 
• Goed georganiseerde reis en verblijf door het bestuur van het College en een dikke 

pluim aan hen 
• Voor herhaling vatbaar 
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KORT NIEUWS 
 

De Zweedse vereniging van controleurs, ofwel The 
Swedish Association of Environmental Health Professionals, 
is in Wenen toegetreden tot het EWFC verband. 
Opnieuw een loot aan de EWFC boom, wat het Europese 
verband nog sterker maakt. 

In Wenen werd tijdens de jaarvergadering tevens afscheid van de Duitse voorzitter Claudia 
Pretzsch genomen, haar voorzitterschap werd overgenomen door Dr. Serge Losch, die 
namens Luxemburg de komende 2 jaar het EWFC zal voorzitten.   
Meer nieuws op www.ewfc.org  
 
 
De topic van het congres in Wenen, “globalisation – 
challenges for surveillance” komt ook terug in het DG-
SANCO document, wat de visie van Europa is op de 
komende uitdagingen in de bescherming van de Europese 
consument. 
Wil je meer hierover weten, ga naar  
http://ec.europa.eu/dgs/health_consumer/future_challenges/future_challenges_paper.pdf  
 
 

Ook in 2010 zullen er weer diverse opleidingen en trainingen 
plaatsvinden, in het kader van Better training for safer food. 
Op dit moment is de opleidingkalender nog niet gepubliceerd, 
maar houdt de volgende link in de gaten….. 
http://ec.europa.eu/food/training_strategy/index_en.htm  

 
   
ook in 2010 zal er weer een uitwisselingsprogramma zijn met onze Duitse collega’s uit het 
gebied van Dusseldorf, Bonn en Keulen. 
Zoals het er nu uitziet, zal dat plaatsvinden van 12 tot 14 april 2010. 
Maastricht en omgeving zal het decor vormen, en de Limburgse collega’s hebben al 
aangegeven een mooi programma te gaan organiseren. 
 
 
Op 25 januari 2010 treedt Verordening 669/2009/EC  in werking 
betreffende de import uit derde landen van enkele aangewezen 
producten die een gevaar kunnen vormen voor de gezondheid 
van de consument als gevolg van bijvoorbeeld de gebruikte 
bestrijdingsmiddelen of de aanwezigheid van mycotoxinen. 
Hierover kan je mogelijk vragen verwachten tijdens je inspecties.  
Informatie over de uitwerking van deze Verordening, en hoe de 
VWA deze Verordening zal toepassen, is te vinden op 
http://www.vwa.nl/portal/page?_pageid=119,1667803&_dad=portal&_schema=PORTAL&p_
document_id=167045&p_node_id=2091650&p_mode=BROWSE  


